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Til fylkesordførar Jon Askeland 
 
Spørsmål om mineralråd og mineralutvinning 
 
Vestland fylkesting 29. og 30. september 2020 
 
I fylkestinget den 18. og 19. desember 2019 svarte du på ein interpellasjon frå underteikna 
om at mineralressursar og mineralnæring ville vere eit viktig saksfelt for Vestland 
fylkeskommune. Du opplyste at administrasjonen kunne greie å fremje ei sak om dette i 
løpet av første halvår 2020.  
 
Eg vil gjerne vite kor langt administrasjonen har kome i dette arbeidet,  og kva tid vi kan 
vente at ei sak vert lagt fram for fylkestinget?  
 
Eg spør med bakgrunn i at det skjer mykje på dette i Sunnfjord kommune for tida, der 
fylkeskommunen bør medverke. Nordic Rutile AS har fåt driftskonsesjon for 
mineralutvinning på Engebø i Sunnfjord. I driftskonsesjonen er kkje eit av krava frå Sunnfjord 
kommune om full ressursutnytting for å unngå sjødeponi innfridd. Det er klaga på 
driftskonsesjonen frå fleire instansar. Og om mineraldirektoratet held fast på avgjerda om å 
gje driftskonsesjon vil saka bli slutthandsama av næringsdepartementet.  
 
I eit svar på spørsmål om oppretting av eit mineralråd i tidlegare Sogn og Fjordane var lovleg, 
vart det svara at det var «til utarbeiding ei sak i løpet av 2020, og som mellom anna vil 
vurdere rådet sin funksjon og organisering.» 
 
Kontrollutvalet handsama sak om dette den 21.4.20. I vedtaket viser dei til svaret ditt til 
nemnde interpellasjon. Og kontrollutvalet ville på bakgrunn av det ikkje gjere ei vurdering av 
formalitetane rundt skiping av mineralråd og val av medlemmer. 
 
Eg vil difor gjerne vite kva tid denne saka kjem til fylkestinget. Eg tykkjer det er viktig å få 
avklare både formalitetane kring opprettinga og kva folle og funksjon det skal ha i Vestland 
fylkeskommune.   
 
 
Åsmund Berthelsen, SV 
 


